
Overordnet emne Bøgeskov

mandag

Egeskov

tirsdag

Egeskov

onsdag

Antal skoler/matrikler Hvorfor har man 

afskåret det gode 

forslag med 2 skoler 

til de små børn?

En ny skole på NY 

matrikel

Såfremt én matrikel - en 

midtbyskole (helhedsplan 

for byen - slagterigrund, 

oase-området, B8)

Skoledistrikter ikke 

hensigtsmæssige - 

udvid til at omfatte 

hele kommunen

1 samlet skole = 

sikker skolevej for de 

mindste? Skolebus for 

alle?

1 skole = Bøgeskov bedre 

mulighed for samarbejde 

med gymnasiet, ny 

børnehave og 

Naturvidenskabernes Hus

1 skole på 2 matrikler - 

er der tænkt på 

søskendefordeling

Hvordan sikrer vi, at 

f.eks Egeskov ikke går 

i forfald, hvis skolen 

er samlet på 

Bøgeskov.

En skole på 2 matrikler = 

støtter nærhedsprincippet, 

mindre behov for 

skolevejen og nem 

opskalering igen.

1 skole på 2 matrikler 

med udskoling på 

Bøgeskov er at 

foretrække

Indskoling = begge 

steder - mellemtrin = 

Egeskov - udskoling = 

Bøgeskov. Giver mere 

nærhed

Én eller to matrikler = 

ligemeget. Trinvis 

sammenlægning - start fra 

0. årgang

3 spor - små klasser 

på 1 skole og store på 

en anden.

0-6 et sted og 7-10 

det andet.

Kommunenes ansvar at 

drive skole og dermed også 

ansvar for 

skolesammenlægninger.

Klasseoptimering 3 

spor på 1 eller 2 

skoler

Imod samling på en 

matrikel - centralt - 

hvor? Kommunen 

burde komme med 

konkrete muligheder.

En sikker skolevej er 

fuldstændig afgørende for 

en fælles skole på én 

matrikel

Støtter 2 skoler med 

overbygning på en - 

mindre elevantal i 

klasser godt

Strømline 

undervisning/pensum 

på de 2 skoler = 

sparring personale

Én skole på 2 matrikler = 

ikke en god løsning. 

Lærere, der skal spare med 

hinanden, skal ikke pendle 

mellem skoler.

Foretrækker en skole 

på 2 matrikler - 

udskoling på 

Bøgeskov

Tak fordi I arbejder 

for at samle byen med 

1 skole

Elev ønsker 3 spor

Cafémøder uge 25



Overordnet emne Bøgeskov

mandag

Egeskov

tirsdag

Egeskov

onsdag

Cafémøder uge 25

Elevantal Tyskland 2 lærer pr. 

20 elever

Større klasser = større 

trivsel?

Samme årgange på samme 

skole

Økonomi over trivsel? 

Inklusion med flere 

børn?

Er der taget højde for 

et baby-boom oven 

på Coronaen

Hvad hvis politikerne 

evaluerer corona til 

færre børn i klassen

Kommunikation Brug alle platforme 

incl. Facebook, Børne-

nettet m.v.

Oplysninger om 

tidshorisonter.

Politikere skal i dialog med 

forældre - hvad er planen 

med Bjerringbro

BT-Clickbait - der kan 

vi lære noget.

Kontakt til andre skoler i 

samme situation - deres 

overvejelser  og erfaringer 

(f.eks Trekløverskolen - 

mellemtrin på én matrikel)

Facebook er godt. Hvad siger eleverne?

Læg nu fakta frem Hvad vil kommunen med 

Bjerringbro i fremtiden? 

Afvikle/udvikle - Investere i 

skolen - hvor er trivsel i 

dette?

Indkald til 

borgermøde

Fortsæt med at informere 

alle. Vigtigt at mane rygter i 

jorden.

Tydelig 

kommunikation via 

Aula

Godt initiativ med 

dialogmøde

Personer uden børn 

hører for lidt.

Se på Balleskolen - 3 

klasser i et hus. 

Samarbejde mellem 

klasser - højere 

karakterer og sociale 

kompetencer.

(Informationer til 

tilflyttere)

Økonomi Husk at gøre rede for 

alle mellemregninger i 

jeres forslag

Hvordan sikrer man at 

økonomien fortsat vil 

være god efter en evt. 

samlet skole - f.eks. 

penge vi sender fra 

skolen til børn, som 

går i special skole.

Der skal penge til at 

drive skole!

Placering af én skole 

skal ikke afgøres af 

økonomi, men af 

muligheder for at 

bruge nærområdet. 



Overordnet emne Bøgeskov

mandag

Egeskov

tirsdag

Egeskov

onsdag

Cafémøder uge 25

Kan pengene kræves 

tilbage af kommunen, 

hvis der ikke spares?

Markedsføring af 

folkeskolen for at 

undgå elevflugt og 

tiltrække nye fra 

friskolerne.

Elevflugt medfører 

tilsvarende reduceret 

budget - er der taget 

højde for det. Trække 

på erfaringer fra 

lukningen af Nordre 

Skole - elevtal og 

påvirkning på byen

Diverse Sikker skolevej

Synes vi gør det godt. 

At være tydelig, 

præcis og kort fanger 

folks opmærksomhed 

og vi har fokus på det.

Corona-

nødundervisning har 

skabt debat om en ny 

skolereform - er det 

muligt at bygge videre 

på dette nu  og/eller 

få udskudt 

skolefusioenen

Bekymring: Trivsel/Sociale - 

Faglighed/to lærere - Sikker 

trafikforhold.

Jeg har ikke tidligere 

fanget den pointe, der 

er kommet frem i 

aften: SBs arbejde har 

kun fokus på det, der 

foregår inde på 

skolens grund lige 

gyldig, hvor den er. SB 

forventer, at der nu er 

eksperter, der vil 

arbejde med 

infrastruktur, 

byudvikling, skolevalg 

eft. friskoler og 

privatskoler. Synes vi 

mangler disse 

eksperter i debatten! 

Tak for jeres indsats.

Politikker skal være mere 

synlige.


